
PROJEKT 

Protokół Nr 1/25  

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w dniu 8 stycznia 2025 roku 

 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miejski w Sokółce, Plac Kościuszki 1, sala 101. 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o 11:23. 

Przewodniczył: Jarosław Sawoń –Przewodniczący Komisji 

Protokołowała: Bartłomiej Klim – Wydział Ewidencji i Organizacji 

Obecni: 

Członkowie Komisji – wg załączonej listy obecności 

Osoby spoza Komisji – zgodnie z listą obecności 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

2. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Sokółce na 2025 rok. 

4. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Sokółce za 2024 rok. 

5. Skarga na działalność Burmistrza Sokółki. 

6. Wniosek w sprawie drogi Bogusze – Kuryły. 

7. Wniosek w sprawie rozpatrzenia możliwości współpracy z Powiatem Sokólskim. 

8. Wniosek w sprawie zapewnienia dodatkowych środków finansowych na podsypywanie dróg. 

9. Wniosek w sprawie podsypania drogi Bogusze – Zaścianki – Ściebelec. 

10. Wniosek w sprawie mostu Sierbowce – Kraśniany. 

11. Wniosek w sprawie utworzenia publicznego codziennego bazaru. 

12. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

Wiceprzewodniczący Komisji Jarosław Sawoń poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

Ad.2 

Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

Radny Mateusz Szczebiot zgłosił Radnego Macieja Szczęsnowicza na stanowisko 

Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Radny Maciej Szczęsnowicz wyraził zgodę na swoją kandydaturę. 

Wiceprzewodniczący Komisji Jarosław Sawoń poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego 

Macieja Szczęsnowicza na Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Komisja jednogłośnie zagłosowała „za”. 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Sokółce na 2025 rok. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Brak pytań. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Jarosław Sawoń poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4 

Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej w Sokółce za 2024 rok. 

Sprawozdanie przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 



Brak pytań. 

Ad. 5 

Skarga na działalność Burmistrza Sokółki. 

Skargę referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Zastępca Burmistrza Sokółki Antoni Stefanowicz odniósł się do skargi, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że w dniu 11 marca 2024 r. wpłynął wniosek Mapmaker.online na który organ 

odpowiedział pismem PI.1.1431.2.2024 z dnia 21 marca 2024r. W odpowiedzi na wniosek 

organ przesłał wnioskodawcy plik GML, oraz linki do uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzania Planu ogólnego Gminy Sokółka i poinformował wnioskodawcę ze zachował 30 

dniowy termin na sporządzenie pliku GML od dnia podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia planu. W dniu 10 kwietnia 2024 r. Mapmaker.online ponownie złożył wniosek 

o przekazanie podpisanego pliku GML. W dniu 15 kwietna 2024r. Organ odpowiedział 

wnioskodawcy, że już przesłano plik GML i stan prawny nie uległ zmianie. W odniesieniu do 

kwestii dotyczącej podpisu pliku GML na etapie przystąpienia nie ma podstaw prawnych do 

podpisywania pliku na etapie przystąpienia. Podpisywaniu zgodnie z § 6 ust. 1 Rozporządzenia 

Ministra Rozwoju, Pracy i Technologii  z dnia 26 października 2020 r. w sprawie zbiorów 

danych przestrzennych oraz metadanych w zakresie zagospodarowania przestrzennego 

podlegają jedynie "dane przestrzenne dla każdego aktu planowania przestrzennego". 

Tymczasem zgodnie z definicją ustawową aktu planowania przestrzennego (art. 2 pkt. 22 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym) - "należy przez to rozumieć plan 

ogólny gminy, miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego". Zgodnie z dalszymi 

zapisami ustawy zarówno plan ogólny jak i mpzp są uchwalane przez radę gminy i stanowią 

akty prawa miejscowego. Przystąpienie do planu nie jest tożsame z uchwalonym planem. 

Podpis jest wymagany także w sytuacji opisanej w § 6. ust 2 rozporządzenia tj. podpisu zbioru 

danych po aktualizacji. Przepis § 7 ust. 1 Rozporządzenia stanowi, że aktualizacja następuje w 

momencie włączania do zbioru kolejnego aktu planowania przestrzennego. Art. 67c. 1. ustawy 

wskazuje natomiast, że zbiór podlega aktualizacji i udostępnianiu w ramach infrastruktury 

informacji przestrzennej najpóźniej w terminie 30 dni od dnia: 1) ogłoszenia w wojewódzkim 

dzienniku urzędowym aktu albo jego zmiany a więc w przypadku planów ogólnych taki 

moment jeszcze nie nastąpił. Podpisywany jest więc dopiero plik GML z danymi APP 

stanowiący załącznik do uchwały przyjmującej nowy akt. Wcześniejsze pliki GML z danymi 

APP dla projektu (tzw. dane projektowe; plan na etapie sporządzania/przystąpienia) takiego 

podpisu nie wymagają. 

Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie 

skargi za bezzasadną. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 6 

Wniosek w sprawie drogi Bogusze – Kuryły. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, iż Burmistrz Sokółki uważa powyższy wniosek za zasadny, jednakże w budżecie 

gminy Sokółka na 2025 rok nie zaplanowano tej inwestycji, ze względu na ograniczone 

możliwości finansowe Gminy Sokółka. Burmistrz Sokółki poinformował, że postara się o 

dofinansowanie tej inwestycji, czy to w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, czy to 

naborów w innych programach. Po uzyskaniu dofinansowania będzie możliwy powrót do 

tematu. Ponadto Burmistrz Sokółki poinformował, iż stan drogi łączącej miejscowości Bogusze 

i Kuryły poprawiany jest na bieżąco w ramach bieżącego utrzymania dróg gminnych na terenie 

miasta i gminy Sokółka w zakresie mechanicznego profilowania dróg równiarką wraz z 

dostawą na wskazane odcinki dróg pospółki, rozścielenie i wyprofilowanie.  



Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

uzasadnioną potrzebę inwestycji polegającej na utwardzeniu drogi łączącej miejscowości 

Bogusze i Kuryły oraz potrzebę uwzględnienia, w miarę możliwości finansowych Gminy 

Sokółka, w budżecie Gminy środków na ten cel w przyszłości. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 7 

Wniosek w sprawie rozpatrzenia możliwości współpracy z Powiatem Sokólskim. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że Gmina Sokółka w miarę swoich możliwości wspierała i wspiera Powiat Sokolski 

w realizacji jego zadań inwestycyjnych. Nigdy nie uchylała się i nie uchyla się od współpracy 

o czym świadczyć może fakt iż, w latach 2014-2018 dofinansowała inwestycje i zadania 

powiatowe w kwocie około 11 min złotych.  

Członkowie Komisji poprosili Zastępcę Burmistrza o przesłanie im na maile szczegółowego 

wykazu inwestycji dotowanych przez Gminę do Powiatu. 

Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

uzasadnioną potrzebę uwzględnienia w miarę możliwości finansowych Gminy Sokółka w 

budżecie Gminy, ponadto Rada Miejska w Sokółce warunkuje współpracę z Powiatem 

Sokólskim na zasadach partnerskich, a co za tym idzie zachęca do wsparcia Gminy Sokółka w 

realizacji jej inwestycji. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 8 

Wniosek w sprawie zapewnienia dodatkowych środków finansowych na podsypywanie dróg. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że Burmistrz Sokółki wzorem lat ubiegłych postara się zapewnić dodatkowe środki 

w 2025 roku na remonty dróg żwirowych i gruntowych, które zostaną rozdysponowane po 

komisyjnych oględzinach trenów wiejskich, zgodnie z sugestiami i wnioskami mieszkańców, 

sołtysów oraz radnych rady miejskiej. Ponadto Burmistrz Sokółki poinformował, że 

wprowadzenie systemu premiowania sołectw, które angażują środki z funduszu sołeckiego na 

podsypywanie dróg jest niemożliwe do zrealizowania. 

Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

uzasadnioną potrzebę uwzględnienia w miarę możliwości finansowych Gminy Sokółka w 

budżecie Gminy oraz zgłaszanego zapotrzebowania przez mieszkańców, sołtysów i radnych 

Rady Miejskiej w Sokółce, w zakresie wykonywania zadań Gminy, z wyłączeniem 

proponowanego systemu „złotówka za złotówkę”. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 9 

Wniosek w sprawie podsypania drogi Bogusze – Zaścianki – Ściebelec. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że stan wskazanej drogi jest systematycznie monitorowany i w razie jakiejkolwiek 

potrzeby nawierzchnia jest niezwłocznie naprawiana. Droga ta od wielu lat ujęta jest do 

harmonogramu bieżącego utrzymania dróg gminnych na terenie miasta i gminy Sokółka o 

nawierzchni żwirowych i gruntowych, w zakresie profilowania równiarką. W 2024 roku usługa 

profilowania wykonywana jest w ramach umowy nr RB/1/2024. Pierwsze (wiosenne) 

profilowanie przedmiotowej drogi w bieżącym roku zostało wykonane 14 marca, natomiast 

drugie 23 sierpnia. 



Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

uzasadnioną potrzebę podsypanie kruszywem drogi Bogusze - Zaścianki – Ściebielec, w miarę 

możliwości finansowych Gminy Sokółka, w budżecie Gminy środków na ten cel. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 10 

Wniosek w sprawie mostu Sierbowce – Kraśniany. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że dnia 28 sierpnia 2024 r. zadanie pod nazwą: „Opracowanie dokumentacji 

projektowej na rozbiórkę istniejącego i budowę nowego mostu w ciągu drogi Kraśniany - 

Sierbowce" ogłoszenie o zamówieniu wraz z niezbędną dokumentacją zostało ogłoszone dnia 

9 września 2024 r. Otwarcie ofert odbyło się dnia 20 września 2024 r. Ponadto Burmistrz 

Sokółki poinformował, że umowa została podpisana z firmą Kowieszko Projektowanie i 

Edukacja Sp. z o.o. na dokumentację, a zadanie znajduje się w budżecie na 2025 r. 

Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

uzasadnioną potrzebę inwestycji polegającej na naprawie mostu położonego na rzece Poganica, 

łączącego miejscowości Sierbowce i Kraśniany oraz potrzebę realizowania, w miarę 

możliwości finansowych Gminy Sokółka. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 11 

Wniosek w sprawie utworzenia publicznego codziennego bazaru. 

Wniosek referował Przewodniczący Komisji Jarosław Sawoń. 

Do wniosku odniósł się Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz, ze złożonych wyjaśnień 

wynikało, że Gmina Sokółka planuje wykonanie bazaru do handlu przez rolników i ich 

domowników na których będzie możliwość handlu produktami rolnymi lub spożywczymi oraz 

wyrobami rękodzieła wytworzonymi w gospodarstwie rolnym. Gmina Sokółka jest w trakcie 

procedury zasiedzenia - zmierzającej do przejęcia na własność działki nr 913 w obrębie Sokółka 

z przeznaczeniem pod przedmiotowy cel. Ponadto Burmistrz Sokółki zwrócił uwagę, iż 

proponował miejsce zastępcze, które nie zostało zaakceptowane przez sprzedawców. 

Po usłyszeniu wyjaśnień oraz po dyskusji Przewodniczący Komisji zawnioskował o uznanie za 

zasadne potrzeby utworzenia publicznego codziennego bazarku, przy czym zależy to od 

wyroku sądu dotyczącego zasiedzenia działki nr 913 w obrębie Sokółka z przeznaczeniem pod 

przedmiotowy cel. 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek Przewodniczącego Komisji. 

Ad. 12 

Wolne wnioski i sprawy różne. 

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

 

Protokołował             Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Bartłomiej Klim       Jarosław Sawoń 


